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Acta de la reunió del GRUP DE TREBALL Testeig Portal investigació 

El dia 17 de juliol de 2023, a les 9:05h, a la biblioteca de Psicologia i Esports, es va celebrar la 
reunió del GRUP DE TREBALL Testeig Portal Investigació 

A la reunió estaven convocats els següents assistents: 

Nom i cognoms 
Assistència 

(Sí /No /Excusa) 

1. Beatriz Climent (Seccions Centrals) Sí 

2. Graciela Torres (Seccions Centrals) Sí 

3. Manuel Barberá (Seccions Centrals) Sí 

4. Rosana Toledo (CC Salut) Sí 

5. Rafael Lillo (Educació) Sí 

6. Mapi Aguiló (Historicomèdica) Sí 

7. Antonia Jara (Ciències) Sí 

8. Silvia Giner (Educació) Sí 

9. Amelia López (CC Socials) Sí 

10. María Portelli (CC Socials) Sí 

11. Candela Gimeno (CC Socials) Sí 

12. Presen Roig (Psicología i Esports) Sí 

13. Mª José Gimeno (Humanitats) Sí 

14. Mª José Cháfer (Ontinyent) Sí 

15. Ana Mira (Botànic) Online 

 

Punts de l’ordre del dia: 

• Valoració testeig Portal Dialnet, novetats i proposta de pas a producció. Formació per al 
grup de suport. 

• Novetats campanya Servei Suport + Indicis. Proposta plantilla.  
• On publicar: proposta d’anàlisi de dades Biblioteca de Socials. 
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Desenvolupament de la sessió: 

-Testeig Portal Investigació Dialnet 

Beatriz comença parlant sobre el Portal d’Investigació Dialnet. Comenta que el testeig ha 
funcionat prou bé i que s’han detectat una sèrie d’errors, dels quals uns s’han corregit per part 
de Dialnet, però n’hi ha d’altres que no perquè no depenen del Servei de Biblioteques, ni tan 
sols de Dialnet, sinó de l’estat de les bases de dades de la UV: això suposa que, si corregim 
nosaltres els errors a mà, a la següent càrrega de les dades, tornaran a sortir els mateixos errors. 

Comenta també que gran part dels errors els podran solucionar els/les mateixos 
investigadors/es identificant-se i editant la seua pàgina, que s’han creat diverses guies (per al 
personal i per als investigadors/es) i que sovint les incidències es podran resoldre dirigint als 
investigadors/es a les ajudes i guies, excepte quan siguen errors de nom, que caldrà dirigir-los a 
RRHH PDI o, si són errors de filiació, al SIUV. 

Beatriz assenyala que hi han decisions institucionals que afecten també al personal que apareix 
al Portal, per exemple, el fet que no apareguen investigadors PAS o associats, però sí ex-
investigadors o jubilats. Comenta també que segons la Unitat de Web i Màrqueting de la UV, 
s’ha de millorar l’accessibilitat del Portal respecte al disseny i al contingut: logo, text explicatiu, 
fotografia, etc. 

Totes aquestes qüestions estan detallades en l’informe que s’ha presentat a la Direcció de l’SBD 
i al Vicerector d’Investigació i que està guardat en disc. En aquest informe també s’indiquen les 
dates previstes per al pas a producció del Portal (finals d’octubre) i les accions prèvies al seu 
llançament: 

• Formació del personal:  per a les seccions d’investigació, i de manera general, al 
personal que treballa també amb Nexo de Dialnet 

• Elaboració d’una Ajuda del portal 
• Elaboració d’un procediment per a la gestió d’incidències 
• Creació d’un equip de Tiqueting per a la resolució d’incidències (s’accedeix des de la 

pantalla d’inici del Portal). 

També apareixen les accions que ja s’han dut a terme, com personalitzar l’Avís Legal del Portal. 
Beatriz comenta que s’ha creat un espai de disc anomenat “portalinvestigació” on s’afegiran 
totes les persones que treballen d’una manera o una altra en el Portal. 

Per a finalitzar amb aquest punt, Beatriz sol·licita a les biblioteques que li envien tres llistats: 

1. Persones que estaran en el grup de Tiqueting de resolució d’incidències 
2. Persones que rebran la formació 
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3. Nom de les responsables per biblioteca per a l’administració del portal. 

-Campanya Sexennis 2023-24 

El primer tema que es tracta en aquest segon punt de l’ordre del dia és el canvi de plantilla de 
sexennis, sempre tenint en compte les necessitats i diferències segons l’àrea o disciplina. 

De cara a la promoció de la ciència oberta i les novetats respecte als indicadors, cal enriquir la 
plantilla, actualitzar-la i modificar alguns aspectes. 

Pren aleshores la paraula Amelia López, de la Biblioteca de CC Socials, que explica la seua 
proposta de plantilla per als investigadors de Socials i que pot servir per a disciplines afins. 

Amelia explica que la seua proposta es basa, no només en presentar les dades, sinó en 
contextualitzar-les, redactant el significat dels indicadors utilitzats. Comenta que, la primera 
vegada que es van a fer informes de sexennis, a Socials es feien així, però després es va canviar 
el model i es van donar només les dades, sense cap explicació, i que els investigadors/es de la 
seua àrea reclamen la versió redactada, perquè els ajuda en la part del formulari de sexennis 
que es diu “Resumen” i en la qual han d’exposar les motivacions per a demanar-lo. 

La proposta d’informe que presenta Amelia, es divideix en tres blocs 

1. Metodologia: 
a. Indicis de qualitat del mitjà de publicació: prestigi de l’editorial 
b. Indicis de qualitat de l’aportació: 

i. Nombre de cites 
ii. Comparativa de cites: FWCI (Scopus), FB (WoS), Dialnet Métricas, 

visibilitat 
c. Pràctica investigadora: ciència oberta, accés obert, depòsit delegat... 
d. Indicadors qualitatius (redactats per l’investigador/a) 

2. Aportacions analitzades (7): les dades 
3. Informe dels indicis de qualitat: redacció explicant les dades 

Amelia diu que intentaran fer-ho així enguany. Beatriz comenta que contextualitzar les dades 
està molt bé, però que, com sempre, cal tenir en compte el que necessita cada investigador 
segons la disciplina o àrea, perquè en CC Salut o Ciències, el PDI sap contextualitzar, sap el que 
necessita i només l’interessen les dades: quartils del JCR. 

A proposta d’Ana Barbeta es comenta la possibilitat de canviar el format de la plantilla, deixar 
el Word i fer servir l’Excel per tal de no produir documents tan llargs i haver de fer molt scroll. 
Des de les diferents biblioteques es comenta que el problema es soluciona amb la taula de 
continguts de l’inici, i que l’Excel no s’adequa a les diferents circumstàncies exposades per les 
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biblioteques: informes amb caràcter més narratiu en el cas de Socials, o amb moltes cites en el 
cas de les àrees de Ciències. 

Pren la paraula aleshores Antonia Jara, de la Biblioteca de Ciències, per a presentar la seua 
proposta de plantilla, feta conjuntament amb Rosana Toledo, de la Biblioteca de CC de la Salut. 

La seua proposta es divideix en tres parts: 

1. Les dades: al FI s’ha afegit l’AIS (Article Influence Score), que ja s’indicava l’any passat 
en alguns informes. 

2. Contextualitzar les cites 
3. Ciència oberta: repositoris (Roderic, temàtics, Zenodo...) 

Silvia Giner, de la Biblioteca d’Educació, comenta que, si és veritat el que s’ha dit en la darrera 
reunió d’ANECA, que el SPI ja no val com a indicador, els informes d’Educació o Humanitats es 
quedaran molt pobres, perquè sovint les aportacions són capítols de llibre. 

Beatriz indica que s’han actualitzat les Instruccions per a la campanya de Sexennis 2023-24: 

• s’utilitzarà el mateix canal de Tiqueting per a rebre les sol·licituds 
• hi ha una nova enquesta de satisfacció 
• s’ha parlat amb Enara Arias, de la secció de Comunicació, per a trobar un lema i preparar 

la campanya de difusió 

Per a donar aquest punt per tancat, proposa que, abans del 2 d’octubre, cada biblioteca deixe 
en disc una proposta de plantilla, que es podria quedar com a definitiva per al futur (si no canvien 
molt els mètodes de valoració ni els indicadors, que, de moment, no ho sembla). 

-On publicar 

Ja s’han publicat les dades de 2022 del JCR, per això, les biblioteques estan actualitzant l’eina 
“On publicar”. 

Antonia Jara, de la Biblioteca de Ciències, diu que ells ho estan actualitzant encara i que estan 
utilitzant els mateixos indicadors. 

Rosana Toledo, de CC de la Salut, comenta que ja ho tenen actualitzat, que en Salut s’utilitza un 
Access amb macros i que també tenen els mateixos indicadors de sempre. 

Presen Roig, de la Biblioteca de Psicologia, comenta que és la primera vegada que es vol fer 
aquesta eina en la biblioteca i que ha utilitzat el “Open refine” i està fent proves. 
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Candela Gimeno i María Portelli, de la Biblioteca de CC Socials, prenen la paraula per a ensenyar 
a la resta d’assistents a la reunió el que han fet en el On publicar d’enguany. 

Comenten que han aconseguit incorporar de manera automatitzada les dades prevenients de 
Sherpa/Romeo (mitjançant una API) i els enllaços a Trobes de cada revista, amb un fitxer 
proporcionat per TECNIS. A més, han aconseguit desenvolupar un full d’estil que permet la cerca 
per revista i estan treballant per a millorar la presentació d’aquest full: gradació per colors per 
a l’OA, preeminència de les revistes amb descompte total o parcial, etc. 

Beatriz pren la paraula per a dir que seria molt interessant avançar en identificar les revistes 
“diamant” (no cobren ni per accedir ni per publicar i sovint estan editades per institucions, 
associacions i universitats) perquè no canvien el seu estatus i les recomana el PlanS. Es 
comenten diverses maneres d’aproximar-se a la detecció d’aquestes revistes: mitjançant DOAJ, 
analitzant les editorials, etc. 

Finalment, al torn obert de paraula es planteja el tema del Dipòsit delegat i la necessitat d’un 
procediment vàlid per a les biblioteques que duran a terme aquesta faena. 

Antonia Jara, de Ciències, comenta que han començat a fer-ho amb articles publicats dins el 
marc dels Acords Transformatius, amb les revistes de l’àrea de Tecnologia i traient els articles a 
partir de l’informe de les APCs: 

• es descarreguen l’Excel per categoria 
• afegeixen l’handle de Roderic 

Amelia López, de Socials, comenta que elles ho han fet amb les revistes de MDPI, i Mapi Aguiló, 
de la Biblioteca Historicomèdica, ho ha fet amb les publicacions de Mª José Báguena. 

Com a conclusió sobre aquest tema del dipòsit delegat, Beatriz demana a les biblioteques que 
ho treballen, que comparteixen les seues instruccions de treball encara que siguen d’ús intern a 
l’espai comú de disc, i que en qualsevol cas, es parlarà amb la Secció de Roderic per avançar en 
un procediment comú. 

I, finalitzada la reunió, s’alça la sessió a les 12:00h 
 

València,  17 de juliol de 2023 
Signat, 

 
Graciela Torres Thibaut 

El secretari/ària 


